

中文社会科学引文索引 (CSSCI) 来源期刊
中国人文社会科学核心期刊 (拓展版)
人大复印报刊资料重要转载来源期刊

【国际问题研究综合期刊】

双月刊
2021

3 | 和平与发展

- ◎ 中国新安全观与上合组织二十年安全实践
许 涛
- ◎ 拜登执政与美国对华战略竞争走向
赵明昊
- ◎ 重返《巴黎协定》：美国拜登政府气候政治新变化
赵 斌 谢淑敏
- ◎ 欧盟与俄罗斯气候合作的进展与局限
房乐宪 王玉静



和平与发展研究中心主办
CENTER FOR PEACE AND DEVELOPMENT STUDIES (CHINA)

目 录

- 中国新安全观与上合组织二十年安全实践 许 涛 (001)
- 拜登执政与美国对华战略竞争走向 赵明昊 (014)
- 重返《巴黎协定》: 美国拜登政府气候政治新变化 赵 斌 谢淑敏 (037)
- 欧盟与俄罗斯气候合作的进展与局限 房乐宪 王玉静 (059)
- 朝韩关系深陷僵局的原因及前景 李 军 (079)
- 地缘政治竞争、战略偏好演变与缅甸对华政策 彭 念 (093)
- 美国“印太战略”对中国 - 东盟共建“21 世纪海上丝绸之路”的挑战与应对
..... 罗圣荣 赵 祺 (115)
- * 英文内容提要 (135)
- * 许涛文章英译文 (139)

CONTENTS

- China's New Security Concept and the SCO's Security Practice in the Past 20 Years *Xu Tao* (001)
- The Biden Administration and the Trend of US Strategic Competition with China *Zhao Minghao* (014)
- Returning to the Paris Agreement: New Changes in Climate Politics of the Biden Administration *Zhao Bin & Xie Shumin* (037)
- Progress and Limitations of Climate Cooperation between the EU and Russia *Fang Lexian & Wang Yujing* (059)
- The Causes for the Deep Impasse in the DPRK-ROK Relationship and Its Prospect *Li Jun* (079)
- Geopolitical Competition, Evolution of Strategic Preferences and Myanmar's Policy toward China *Peng Nian* (093)
- Challenges Facing China-ASEAN Joint Building of the "Maritime Silk Road" and China's Response in the Context of America's Indo-Pacific Strategy *Luo Shengrong & Zhao Qi* (115)
- * English Abstracts (135)
- * English Translation of Xu Tao Article (139)